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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 30 września 2020 roku 

Numer: 38 / 2020 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

 INTERPELACJA  

 

w sprawie: możliwości nasadzeń zastępczych około 1000 drzew w miejsce wyciętych 

około 100 drzew z powodu przebudowy ronda Rataje 

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 roku, poz. 713 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303 ze zmianami) oraz 

w nawiązaniu do mojej interpelacji z dnia 19 sierpnia 2020 roku (numer 32/2020), a także 

odpowiedzi na tę interpelację, uprzejmie proszę o odpowiedź na niniejszą interpelację 

 

Stan faktyczny 

 

W ramach rozpoczętej w sierpniu 2020 roku wielkiej, kosztownej i planowanej od wielu lat 

przebudowy ronda Rataje wraz z otoczeniem, doszło do wycięcia około 100 drzew. Stało się 

tak pomimo znacznych protestów mieszkańców i osób zaangażowanych w działalność dla 

dobra wspólnego. Nie dokonano przesadzenia drzew, i to pomimo istnienia takiej możliwości 

chociażby w odniesieniu do części drzew na obszarze inwestycji, co jest szczególnie smutne 

dla każdego kto ma świadomość ogromnej potrzeby ochrony drzew w naszym mieście.  

 

Obecnie w miejsce wyciętych drzew planowane są nasadzenia nowych małych drzew 

w liczbie podobnej do liczby wyciętych drzew. Tymczasem faktem jest, że nowe nieduże 
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drzewa, sadzone nawet w znacznej liczbie, przez wiele lat nie zrekompensują walorów 

usuwanych dużych kilkudziesięcioletnich czy starszych drzew (na przykład: jedno duże 

drzewo wytwarza tyle tlenu ile kilkadziesiąt małych drzew, małe drzewa w małym zakresie 

chronią przed słońcem i w małym zakresie są naturalnymi klimatyzatorami).  

 

W Poznaniu jest coraz większa świadomość społeczna wielkiej konieczności dbania 

o drzewa. Dotychczasowe działania stosowane w myśl przepisów o ochronie zieleni 

i ukierunkowane na nasadzenia zastępcze - w miejsce usuniętych drzew - są niewystarczające.  

 

Skoro zatem nie doszło do przesadzenia chociażby części drzew na obszarze inwestycji, to 

powinny zostać podjęte intensywne działania mające na celu dokonanie nasadzeń zastępczych 

w postaci drzew o jak największych dostępnych rozmiarach oraz w liczbie wielokrotnie 

wyższej od liczby wyciętych drzew. Liczba nowych drzew powinna być zatem co najmniej 10 

razy większa od liczby wyciętych drzew. Stąd jeżeli wycięto około 100 drzew, to powinno 

zostać posadzonych około 1000 drzew.  

 

Nowe drzewa powinny zostać nasadzone w otoczeniu ronda Rataje, tak aby tworzyć naturalne 

zielone otoczenie dla miejsca o natężeniu ruchu pojazdów w stopniu jednym z najwyższych 

w naszym mieście. W ten sposób możliwe byłoby stworzenie wielkiej zielonej naturalnej 

osłony dla osiedli mieszkaniowych w rejonie ronda Rataje. Natomiast jeżeli nie udałoby się 

dokonać tych nasadzeń w otoczeniu ronda Rataje, to wówczas nasadzenia te powinny zostać 

dokonane w innym miejscu, jak najbliżej miejsca inwestycji. Proponowana liczba około 1000 

drzew i tak byłaby nieznaczną rekompensatą w miejsce wyciętych drzew, jednakże wielokroć 

lepszą niż planowane nasadzenia około 100 drzew.  

 

Warto również podkreślić, że nasadzenia zastępcze w liczbie dziesięciokrotnie wyższej od 

liczby wyciętych drzew w związku z przebudową ronda Rataje byłyby dobrym przykładem 

większej niż dotychczas troski o drzewa oraz sygnałem dla innych podmiotów, że w ten 

sposób należy troszczyć się o przyrodę i przyszłość środowiska. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy możliwe byłoby dokonanie nasadzeń zastępczych około 1000 drzew w miejsce 

wyciętych około 100 drzew z powodu przebudowy ronda Rataje, 
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2) czy nasadzenia zastępcze około 1000 drzew w miejsce wyciętych około 100 drzew 

z powodu przebudowy ronda Rataje byłyby możliwe w otoczeniu ronda Rataje, tak aby 

stworzyć naturalne zielone otoczenie dla miejsca o natężeniu ruchu pojazdów w stopniu 

jednym z najwyższych w Poznaniu i aby stworzyć wielką zieloną naturalną osłonę dla 

osiedli mieszkaniowych w rejonie ronda Rataje. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


